

Jadara University Smoke-Free Campus Policy

Last Updated March 1st, 2024

Jadara University implements this policy as it aims to create a healthier, safer, and more productive environment for everyone.

Scope

This policy applies to all students, staff, faculty, contractors, and visitors on all properties owned, leased, or controlled by Jadara University. This includes all indoor and outdoor spaces, and University buses.

Goals

- **Promote Public Health:** Protect the health and well-being of the university community by reducing exposure to secondhand smoke.
- **Create a Healthy Environment:** Foster a clean, safe, and healthy environment conducive to learning and working.
- **Support Smoking Cessation:** Provide resources and support for those who wish to quit smoking.

Implementations

- **Designated Smoke-Free Areas:** All areas of the campus are designated as smoke-free zones.
- **Signage:** Clear and visible signage is posted throughout the campus to inform and remind everyone of the smoke-free policy.
- **Policy Communication:** The policy is communicated through the university website, student and staff handbooks, orientation sessions, and regular reminders via email and campus announcements.

Procedures

- Enforcement: Campus security and designated staff monitor compliance with the policy. Violations are addressed through established disciplinary procedures.
- Reporting: Members of the university community report violations to campus security or through an online reporting system.
- Support Services: The university offers smoking cessation programs, including counseling and access to nicotine replacement therapies.

Instructions

- For Students and Staff: Refrain from smoking on all university properties. Utilize designated smoking cessation resources if needed.
- For Visitors: Adhere to the smoke-free policy while on campus. Visitors are informed of the policy through signage and communication from university hosts.
- For Contractors: Contractors working on campus must comply with the smoke-free policy.

Educating and Awareness

- Awareness Campaigns: Regular campaigns are conducted to raise awareness about the dangers of smoking and the benefits of a smoke-free environment.
- Workshops and Seminars: The university hosts workshops and seminars on smoking cessation and healthy living.
- Resources: Educational materials, including brochures and online resources, are made available to all members of the university community.

Assessment & Review

"Smoke-Free Campus" policy was created in March 2018, and must be assessed and reviewed every three years by the university Health Services Department and Quality Assurance Department to assess if it is compliant with public health standards, Human Resources for disciplinary actions, Student Affairs to address student-related issues and ensure student awareness and compliance, Sustainability Office Members, and Buildings Management. This committee regularly reviews the policy to ensure it remains effective and up to date, adjusting as necessary based on feedback and changing regulations.

سياسة جامعة جدارا "حرم جامعي خال من التدخين"

آخر تحديث في 1 مارس 2024

تقوم جامعة جدارا بتنفيذ هذه السياسة بهدف خلق بيئة أكثر صحة وأمانًا وإنتاجية للجميع.

النطاق

تتطبق هذه السياسة على جميع الطلاب والموظفين وأعضاء هيئة التدريس والمقاولين والزوار في جميع الممتلكات أو الأماكن المؤجرة أو التي تتبع لجامعة جدارا. يشمل ذلك جميع الأماكن الداخلية والخارجية؛ وحافلات الجامعة.

الأهداف

- تعزيز الصحة العامة: حماية صحة ورفاهية مجتمع الجامعة من خلال تقليل التعرض للتدخين السلبي.
- خلق بيئة صحية: تعزيز بيئة نظيفة وأمنة وصحية تشجع على التعلم والعمل.
- دعم الإقلاع عن التدخين: توفير الموارد والدعم لأولئك الذين يرغبون في الإقلاع عن التدخين.

التنفيذ

- المناطق المخصصة لعدم التدخين: جميع مناطق الحرم الجامعي مخصصة كمنطقة خالية من التدخين.
- اللافتات: سيتم وضع لافتات واضحة ومرئية في جميع أنحاء الحرم الجامعي لإعلام الجميع وتذكيرهم بسياسة عدم التدخين بشكل مستمر.
- نشر السياسة: سيتم نشرها من خلال موقع الجامعة على الإنترنت، ودليل الطلاب والموظفين، وجلسات التوجيه، والتذكيرات المنتظمة عبر البريد الإلكتروني والإعلانات الجامعية.

الإجراءات

- التنفيذ: سيقوم أمن الحرم الجامعي والموظفون المسؤولون بمراقبة الامتثال للسياسة. سيتم مواجهة الانتهاكات من خلال الإجراءات التأديبية المعمول بها.
- الإبلاغ: يمكن للأفراد الإبلاغ عن الانتهاكات لأمن الحرم الجامعي أو من خلال نظام الإبلاغ عبر الإنترنت.
- خدمات الدعم: ستقدم الجامعة برامج الإقلاع عن التدخين، بما في ذلك الاستشارات ومساعدة المدخن التعرف على علاجات لاستبدال النيكوتين.

التعليمات

- **للطلاب والموظفين:** الامتناع عن التدخين في جميع ممتلكات الجامعة. استخدام الموارد المخصصة للإقلاع عن التدخين إذا لزم الأمر.
- **للزوار:** الالتزام بسياسة عدم التدخين أثناء التواجد في الحرم الجامعي. سيتم إبلاغ الزوار بالسياسة من خلال اللافتات والتواصل من مضيبي الجامعة.
- **للمقاولين:** يجب على المقاولين العاملين في الحرم الجامعي الامتنال لسياسة عدم التدخين.

التوعية والتثقيف

- **حملات التوعية:** سيتم إجراء حملات منتظمة لزيادة الوعي بمخاطر التدخين وفوائد البيئة الخالية من التدخين.
- **ورش العمل والندوات:** ستستضيف الجامعة ورش عمل وندوات حول الإقلاع عن التدخين والحياة الصحية.
- **الموارد:** سيتم توفير المواد التعليمية، بما في ذلك الكتيبات والموارد عبر الإنترنت، لجميع أفراد الحرم الجامعي.

التقييم والمراجعة

تم إنشاء سياسة "الحرم الجامعي الخالي من التدخين" في مارس 2018، ويجب تقييمها ومراجعتها كل ثلاث سنوات من قبل قسم خدمات الصحة بالجامعة وقسم ضمان الجودة لتقييم مدى الامتنال لمعايير الصحة العامة، والموارد البشرية للإجراءات التأديبية، وشؤون الطلاب لمعالجة القضايا المتعلقة بالطلاب وضمان وعيهم وامتثالهم، وأعضاء مكتب الاستدامة، وإدارة المباني. ستقوم هذه اللجنة بمراجعة السياسة بانتظام لضمان فعاليتها وتحديثها حسب الضرورة بناءً على الملاحظات والتغيرات في اللوائح.